
Til politikerne i TMU, KFU og ØU 

 

Vi henvender os til jer, på vegne af alle brugere i og omkring Valby Idrætspark og Valby Lokaludvalg. 

 

I forbindelse med byggeriet af ungdomsboliger, der er gået i gang i området, er der skabt mange farlige 

situationer - afstedkommet af mangel på plads og mangel på tydelige markeringer; både i forhold til 

parkering og i forhold til, hvor de forskellige trafikanter skal færdes. 

Vi frygter, der vil komme til at ske flere ulykker, ud over den ulykke der skete den 9. april, hvor en 13årig 

dreng fik hjernerystelse. Der er brug for, at der bliver gjort noget nu – og at man både ser på kortsigtede og 

mere langsigtede løsninger for området. 

Fremad Valby har været i dialog med overborgmester Frank Jensen om den trafikale situation i december 

2018, med svar d. 20. december 2018. Efterfølgende har Københavns Ejendomme været ude og besigtige 

forholdene og den manglende belysning. Men der er stadig ikke sket noget i sagen.  

Alle er helt klar over udfordringerne med anlægsloft, byggestop og manglende ressourcer, men det er 

afgørende, at der gøres noget, også selvom det så i første omgang vil være midlertidige løsninger. 

Vi foreslår derfor: 

På kort sigt – fase 1: 

- At TMF laver en tydelig markering af parkeringsfelter. Både med afstribning, betongrise og skilte.  

- At der ikke tillades parkering på fortovet langs Julius Andersens Vej. 

- At det tydeligt markeres, hvor cyklister og fodgængere skal færdes; og at der sikres den fornødne plads 

til dem. 

- At der laves yderligere parkering foran ”Buen” for enden af Hafnia-Hallen. Dette areal bruges i dag af 

håndværkere til materialer mv., men efter vores oplysninger, har de kun råderet over halvdelen af 

arealet, hvorfor vi foreslår, det fremover kan anvendes til parkering, så færre biler skal ned på det 

smalle stykke vej for at parkere. Dette forudsætter også tydelig skiltning og markering. 

- At lave bedre skiltning, der henviser til andre p pladser i området; f.eks.  På parkeringspladserne ved 

Ellebjergvej. 

- At man lader p-vagter patruljere oftere i området hvis nogen parkerer uden for de markerede 

områder. 

På kort sigt – fase 2:  

- At vi forbereder i henhold til lokalplanen, så der skabes mulighed for, at bilerne kan køre bagom Hafnia 

Hallen, så trafikken ledes væk fra området, hvor mange børn og unge færdes. 

- At vendepladsen ved Valby Boldklub tages i anvendelse – dette vil også kræve tydelig skiltning. 

- At der evt. etableres et par ”kiss & ride” pladser, så man trygt og hurtigt kan sætte sine børn af. 

På lang sigt – fase 3: 

- At lokalplanen føres ud i livet. 



- At der etables det Idrætsstrøg, der er skitseret i lokalplanen, hvor biler er ledt væk fra området mellem 

de forskellige idrætsanlæg og klubhuse, men i stedet får mulighed for at parkere bag Ungdomsboliger, 

Hafnia Hallen og andre afmærkede parkeringsfelter. 

 

For alle brugere i området og Lokaludvalget, er det derudover vigtigt, at man politisk genbesøger 

helhedsplanen for området – og får igangsat de væsentligste investeringer, så man kan sikre både 

infrastruktur og idrætslivet i fremtiden. Vi glæder os over den politiske beslutning om, at provenuet fra alle 

grundsalg, skal reinvesteres i området, da vi ved, det vil være med til at skabe et løft for hele idrætslivet. 

Vi vil meget gerne invitere jer til en videre drøftelse med os, men håber selvfølgelig også, at I vil bringe 

vores bekymringer og ønsker videre – både politisk, men også til de ansvarlige forvaltninger. 

I er meget velkomne til at aftale at komme forbi, og se på området og forholdene. Dette aftales med Jan 

Barslev i Hafnia-Hallen på 41415599. 

 

Med venlig hilsen 

 

Foreninger og Valby Lokaludvalg 

 

Valby Boldklub, Boldklubben Frem, Boldklubben Fremad Valby, CPH Beachvolley, Københavns 

Idrætsefterskole 

 

 

 

 

 

 


